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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 19)

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 14)
15 maja 2024 r.
Komisje: do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych oraz Administracji 
i Spraw Wewnętrznych, obradujące pod przewodnictwem poseł Marii Małgorzaty 
Janyskiej (KO), przewodniczącej Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych,  
rozpatrzyły: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie niektórych ustaw związanych 
z funkcjonowaniem administracji rządowej (druk nr 377). 

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Berek minister-członek Rady Ministrów, przewodniczący Komi-
tetu Stałego Rady Ministrów, Marzena Czarnecka minister przemysłu wraz ze współpracownikiem, 
Anita Sowińska podsekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska wraz ze współpracowni-
kiem, Monika Salamończyk wiceprezes Rządowego Centrum Legislacji wraz ze współpracownikiem 
oraz Katarzyna Mańk-Goździkowska radca w Ministerstwie Finansów.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Cezary Gradowski, Andrzej Kniaziowski 
i Łukasz Żylik – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Jarosław Lichocki i Wojciech 
Paluch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):

Dzień dobry państwu, otwieram wspólne posiedzenie Komisji Administracji  i Spraw 
Wewnętrznych  oraz  Komisji  do Spraw  Energii,  Klimatu  i Aktywów  Państwowych. 
Witam państwa posłów, witam gości, witam pana ministra Macieja Berka, panią mini-
ster Marzenę Czarnecką, panią minister Anitę Sowińską. Witam wiceprezesa Rządowego 
Centrum Legislacji panią Monikę Salamończyk oraz wszystkich dyrektorów, zastępców 
dyrektorów departamentów właściwych resortów.
W dzisiejszym porządku obrad wspólnego posiedzenia Komisji mamy rozpatrzenie 

uchwały  Senatu w sprawie  ustawy  o zmianie  niektórych  ustaw  związanych  z funk-
cjonowaniem administracji rządowej (druk nr 377). Czy do tego porządku obrad ktoś 
z państwa posłów ma jakieś uwagi? Nie widzę zgłoszeń, w takim razie przystępujemy 
do realizacji porządku obrad. Czy jest na sali pan senator, który był sprawozdawcą tego 
projektu w Senacie i który przedstawiłby poprawki? Nie ma. W takim razie poproszę 
pana ministra Berka o przedstawianie poszczególnych poprawek. Czy na wstępie Biuro 
Legislacyjne chciałoby zabrać głos? Bardzo proszę.

Legislator Wojciech Paluch:
Szanowni  państwo,  pani  przewodnicząca,  chcieliśmy  zasugerować,  że nad  pewnymi 
poprawkami można głosować łącznie. Mam na myśli poprawkę nr 1, nad którą ewentu-
alnie należałoby głosować łącznie z poprawkami nr 3, nr 4, nr 5, nr 6 i nr 7 oraz nr 9, 
nr 10  i nr 11. Dlaczego? Dlatego, że mają charakter stricte doprecyzowujący. Zostało 
to również wyartykułowane w uzasadnieniu do uchwały Senatu, że te poprawki można 
głosować łącznie. Natomiast poprawki nr 2 i 8 mają charakter merytoryczny, dlatego 
proponowalibyśmy, aby były głosowane oddzielnie.
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Pełny zaPis Przebiegu posiedzenia:  
Komisji do sPraw energii, Klimatu i aktywów Państwowych (nr 19), 

Komisji administracji i sPraw wewnętrznych (nr 14)

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Dziękuję bardzo. Nie ma żadnych uwag, w takim razie przyjmujemy propozycję BL. 
W tej chwili proszę pana ministra Berka, żeby przedstawił te poprawki, tak jak przed-
stawiło BL: pierwszą, trzecią, czwartą, piątą, szóstą, siódmą, dziewiątą, dziesiątą i jede-
nastą, nad którymi będziemy później głosować łącznie.

Minister-członek Rady Ministrów, przewodniczący Komitetu Stałego Rady Ministrów 
Maciej Berek:

Bardzo dziękuję. Pani przewodnicząca, Wysokie Komisje, szanowni państwo, po pierw-
sze, chcę podziękować za sugestię BL, która powiela sposób podejścia Senatu do tych 
poprawek w trakcie rozpatrywania tej ustawy. Grupę poprawek, którą pan mecenas 
wymienił, można podsumować jako poprawki o charakterze doprecyzowującym tekst 
ustawy pod względem redakcyjnym czy legislacyjnym i w związku z tym one w całości, 
jeśli można się do nich zbiorowo odnieść, w przekonaniu rządu zasługują na zaakcepto-
wanie przez Sejm i Wysokie Komisje.
Jeżeli chodzi o te dwie kwestie merytoryczne, poprawka nr 2 sprowadza się do tego, 

aby  od ministra  właściwego  do spraw  gospodarki  surowcami  energetycznymi,  czyli 
ministra przemysłu, do ministra właściwego do spraw klimatu, czyli ministra klimatu 
i środowiska powróciły, chociaż nie były przekazywane, niektóre elementy związane 
z wydawaniem rozporządzeń dotyczących problematyki biopaliw. Ta kwestia była prze-
dyskutowana i została przez nas zaakceptowana, rząd nie sprzeciwia się tej zmianie.
I poprawka nr 8, to jest poprawka, która też została zaproponowana przez senatorów 

i zaakceptowana przez Senat. Ona się sprowadza do tego, żeby w wojewódzkiej radzie 
dialogu społecznego było trzech członków reprezentujących stronę pracowniczą Rady 
Dialogu Społecznego. Dotychczasowe  brzmienie wskazywało  na to,  że jest  to dwóch 
reprezentantów,  a ponieważ  mamy  trzy  reprezentatywne  organizacje  związkowe, 
to funkcjonowanie tego ciała w tym sensie jakby nie było reprezentatywne, generowało 
problem, kogo do tej  rady  z tych  trzech potencjalnych podmiotów zaprosić. Nie  jest 
to zmiana, która by merytorycznie coś zmieniła w funkcjonowaniu tego ciała, wydaje 
nam się to słuszne, zasadne i zgodne z równym traktowaniem organizacji reprezenta-
tywnych, organizacji związkowych, żeby każda z nich miała swojego przedstawiciela. 
I w związku z tym także tę poprawkę Rada Ministrów popiera. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa posłów ma pytania do poprawek, które będziemy teraz 
rozpatrywać łącznie, czyli tak jak powiedziałam: do pierwszej, trzeciej, czwartej, piątej, szó-
stej, siódmej, dziewiątej, dziesiątej i jedenastej. Pan poseł Tomasz Nowak, proszę.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Pani minister – zwracam się do pani minister przemysłu – prosiłbym o informację, jakie 
kompetencje zostają z powrotem w ministerstwie klimatu z tych, które były do tej pory.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Bardzo proszę, pani minister, głos dla pani.

Minister przemysłu Marzena Czarnecka:
Czy mogę jeszcze raz prosić o pytanie?

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Jakie  kompetencje,  z tych,  które  były  planowane  do przeniesienia  do Ministerstwa  
Przemysłu, zostają jednak w ministerstwie klimatu?

Minister przemysłu Marzena Czarnecka:
W ministerstwie klimatu zostaje tylko kwestia dotycząca biopaliw, czyli kwestie wyda-
wania rozporządzeń w zakresie jakości biopaliw i wprowadzania biopaliw do obrotu jako 
paliwa związanego z OZE, z odnawialną energetyką. I z tego powodu uznaliśmy, że być 
może będzie właściwsze ministerstwo jakby ochrony środowiska w tej materii.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Dziękuję bardzo.
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Pełny zaPis Przebiegu posiedzenia:  
Komisji do sPraw energii, Klimatu i aktywów Państwowych (nr 19), 

Komisji administracji i sPraw wewnętrznych (nr 14)

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Dziękuję  bardzo. W takim  razie,  proszę  państwa,  zapytam,  czy jest  sprzeciw wobec 
przyjęcia łącznie poprawek Senatu: nr 1, nr 3, nr 4, nr 5, nr 6, nr 7, nr 9, nr 10 i nr 11?  
Nie widzę sprzeciwu, w takim razie uznaję, że połączone Komisje te poprawki przyjęły.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 2. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać 

głos? Nie widzę...

Poseł Marek Suski (PiS):
Ja jestem przeciw tej poprawce Senatu.

Przewodnicząca poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Dziękuję bardzo. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 
poprawki nr 2, proszę podnieść rękę. Proszę się zalogować. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Zamykam głosowanie, dziękuję.
Głosowało 49 posłów – za było 25, przeciw 24, nikt się nie wstrzymał. Dziękuję bar-

dzo, Komisja przyjęła poprawkę drugą.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką nr 8. Proszę się zalogować, panowie 

posłowie, bo jesteśmy w trakcie głosowania. Czy ktoś z państwa posłów chciałby zabrać 
głos w sprawie poprawki nr 8? Nie widzę zgłoszeń. Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia 
poprawki nr 8? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym Komisje przyjęły poprawkę nr 8.
Na tym zakończyliśmy rozpatrywanie poprawek. Pozostał nam jeszcze wybór posła 

sprawozdawcy. Proponuję, aby posłem sprawozdawcą była ponownie pani Zofia Czernow. 
Czy jest sprzeciw? Nie widzę zgłoszeń.
Dziękuję bardzo, do zobaczenia, zamykam posiedzenie.


